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BRM.0012.3.3.2017 

 

 Protokół Nr 26/17 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu 

w dniu 22 marca 2017 r.  

 

 

Komisja obradowała w sali obrad Urzędu Miasta pokój 229 w Kędzierzynie-Koźlu  

od godz. 16.00.  

 

Ad 1-2. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

Komisji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz.  

 

Na statutową liczbę 7 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 5 członków komisji 

(obecność członków komisji wg listy obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że 

obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej są prawomocne. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle; 

2. Zbigniew Romanowicz - sekretarza Miasta - kierownik Wydziału Organizacyjnego, 

3. Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu 

Miasta Kędzierzyn-Koźle, 

4. Bolesław Bezeg - dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej  

5. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania Urzędu Miasta   

Kędzierzyn-Koźle,  

6.  dziennikarz Nowej Gazety Lokalnej 

7. Izabela Migocz –dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu,  

8. Leszek Dulęba – radca prawny, 

9. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego 

10.  Zbigniew Kowalski - mieszkaniec przedstawiciel portalu www.retromuzyka.pl 

11. Piotr Gabrysz - dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu, 

 

Przyjęcie porządku obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 25 z dnia15 lutego 2017 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o nadanie nazwy stanowiącemu 

własność gminy Kędzierzyn-Koźle obiektowi sceny plenerowej - muszli koncertowej. 

      (Propozycja nazwy ,,im. Teresy Iwaniszewskiej - Haremzy", inicjatywa uchwałodawcza 

grupy mieszkańców i portalu www.retromuzyka.pl) 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  

Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,Udziału Młodzieżowej 

Orkiestry Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach 

odbywających się na terenie Europy w roku 2017." 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r.  

do dnia 31 sierpnia 2019 r.  
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6. Realizacja współpracy Urzędu Miasta z Powiatowym Konserwatorem Zabytków w 2016 

roku. 

7. Realizacja gminnego programu opieki nad zabytkami i propozycje wniesione przez 

członków Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej do tego programu.  

Do wykorzystania: 

1) Sprawozdanie z Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle  

 na lata 2013-2016, za okres 2 lat (2015-2016); 

2) projekt ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2017-2020",  

 który jest aktualnie opiniowany przez Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

 Zabytków;  

8. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu za 2016 

rok. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że wpłynął wniosek o realizację 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej VI OPOLSKA SZTAFETA PŁYWACKA 

OLMPIAD SPECJALNYCH, w celu zasięgnięcia pisemnej opinii o celowości realizacji 

wniosku z punktu widzenia społeczności lokalnej.  

 

Komisja poddała po głosowanie uzupełniony porządek obrad do realizacji.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie (5 głosów ,,za'') przyjęła 

zaproponowany porządek obrad do realizacji.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie Protokołu nr 25 z dnia15 lutego 2017 r.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o nadanie nazwy stanowiącemu 

własność gminy Kędzierzyn-Koźle obiektowi sceny plenerowej - muszli koncertowej. 

 (Propozycja nazwy ,,im. Teresy Iwaniszewskiej - Haremzy", inicjatywa uchwałodawcza 

grupy mieszkańców i portalu www.retromuzyka.pl) 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  

Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,Udziału Młodzieżowej 

Orkiestry Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w 

koncertach odbywających się na terenie Europy w roku 2017." 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r.  

do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

8. Wniosek o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej VI  

OPOLSKA SZTAFETA PŁYWACKA OLMPIAD SPECJALNYCH, w celu 

zasięgnięcia pisemnej opinii o celowości realizacji wniosku z punktu widzenia 

społeczności lokalnej 

9. Realizacja współpracy Urzędu Miasta z Powiatowym Konserwatorem Zabytków w 

2016 roku. 

10. Realizacja gminnego programu opieki nad zabytkami i propozycje wniesione przez 

członków Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej do tego programu.  

Do wykorzystania: 

a. Sprawozdanie z Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle  

na lata 2013-2016, za okres 2 lat (2015-2016); 
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b) projekt ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2017-2020",  

 który jest aktualnie opiniowany przez Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

 Zabytków;  

11. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu za 

2016 rok. 

12. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie Protokołu nr 25 z dnia15 lutego 2017 r.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej przyjęła Protokół nr 25.  

(przez aklamację)  

 

Ad 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o nadanie nazwy stanowiącemu 

własność gminy Kędzierzyn-Koźle obiektowi sceny plenerowej - muszli koncertowej. 

 (Propozycja nazwy ,,im. Teresy Iwaniszewskiej - Haremzy"), (projekt uchwały stanowi 

 załącznik do nin. protokołu) 

 

Uczestniczący w spotkaniu inicjator nazwy pan Zbigniew Kowalski poinformował, że 

składając wniosek użył dwuczłonowego nazwiska, co było błędem, poprosił, aby użyć tylko 

nazwy ,, im. Teresy Haremzy". Poprosił komisję o poparcie wniosku.  

 

Michał Nowak poinformował, że prosi, aby w przypadku zaakceptowania inicjatywy  

w sprawie nadania nazwy muszli im. Teresy Haremzy - wnosi o rozważenie umieszczenia 

obok tablicy z nazwą, wizerunkiem i skróconą (2- 3 zdania) biografią artystki. Jest to postać  
z Koźla, mieszka tu również mama oraz rodzina pani Teresy Haremzy.  

 

Andrzej Kopacki poinformował, że obecnie wokół tematu muszli wytwarza się pozytywna 

atmosfera. W przeszłości odbywały się tam imprezy. Cieszy się, że również obecnie muszla 

będzie miejscem spotkań i imprez. Popiera zaproponowaną nazwę.   
 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu złożyła 

wniosek pisemny o zmianę w § 1. projektu uchwały poprzez wykreślenie pierwszego członu 

nazwiska :Iwaniszewskiej" i pozostawienie następującego brzemienia w § 1.: 

,,im. Teresy Haremzy", komisja proponuje zmianę i wprowadzenie poprawnej nazwy.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały 

oraz wniosek.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem. 

 

Ad 5. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  

 Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ,,Udziału Młodzieżowej 

 Orkiestry Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach 

 odbywających się na terenie Europy w roku 2017." (projekt uchwały stanowi załącznik do 

 nin. protokołu) 
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Andrzej Kopacki poinformował, że prosi o udzielenie pomocy finansowej Młodzieżowej 

Orkiestrze Dętej. Orkiestra jest wizytówką naszego miasta, na instrumentów muzycznych 

widnieje logo naszego miasta.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz  poinformowała, że kwota pomocy wynosi 30 tys. 

zł.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Ad 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r.  

do dnia 31 sierpnia 2019 r. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że Kurator Oświaty wydał 

pozytywną opinie do ww. projektu uchwały. Również komisja w trakcie poprzednich  

posiedzeń wnikliwie przeanalizowała temat.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

Ad 7. 

Pisemna opinia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta  

Kędzierzyn-Koźlu o celowości realizacji wniosku, zadania publicznego w ramach inicjatywy 

lokalnej ,,VI OPOLSKA SZTAFETA PŁYWACKA OLMPIAD SPECJALNYCH". 

 

Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu Miasta 

Kędzierzyn-Koźle, w imieniu inicjatorów wniosku, poprosiła o poparcie inicjatywy.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poprosiła komisję o poparcie wniosku.  

Inicjatorzy wnioskują o 5 tys. zł kwotę na wsparcie zadania. Natomiast całkowity koszy 

zadania wynosi 18 tys. zł oraz należy wspomnieć o wkładzie pracy.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle jednogłośnie 

pozytywnie (5 głosów ,,za”) udziela poparcia wnioskowi.  

Komisja docenia pracę oraz zaangażowanie osób w realizację inicjatywy.  

  

Ad 8. 

Realizacja współpracy Urzędu Miasta z Powiatowym Konserwatorem Zabytków w 2016 

roku. (informacja pisemna stanowi załącznik do nin. protokołu)  

 

W posiedzeniu komisji uczestniczył Powiatowy Konserwator Zabytków pan Grzegorz 

Naumowicz, który omówił szczegółowo zasady współpracy i kierunki jej dalszego rozwoju. 

 

Małgorzata Jarosz - Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Planowania Przestrzennego, przychyla się do propozycji współpracy z Powiatowym 



 5

Konserwatorem Zabytków. Dodała, że wiele problemów jest rozwiązywanych wspólnie   

z Konserwatorem Zabytków.  

 

W dyskusji w tym temacie wziął udział radny Andrzej Kopacki który poprosił o ratowanie 

zabytków, wiele lat mówi się na ten temat a zaniedbania w tym temacie sięgają 
kilkudziesięciu lat. Stan naszych zabytków jest bardzo zły. Powiatowy Konserwator 

Zabytków w Kędzierzynie Koźlu w znacznym stopniu przyspieszy procedury. Martwi się w 

kwestii pozyskiwania pieniędzy na ratowanie zabytków ze źródeł zewnętrznych. Zabytki w 

Kędzierzynie-Koźlu są bardzo cenne. Również obiekt przy ulicy Anny który należy do 

Caritasu, straszy swoim stanem technicznym, prosi, aby ponaglić Caritas, by zabezpieczyli 

budynek. Uważa, że w posiedzeniu komisji w dniu dzisiejszym powinien uczestniczyć 
Powiatowy Konserwator Nadzoru Budowlanego. W jedną kadencję Urząd Miasta nie jest w 

stanie nadrobić zaległości z wielu lat. Poprzedni Przewodniczący Rady Miasta w latach 90 

wnioskował, aby, co rocznie kwotę 1% z wartości budżetu gminy przeznaczyć na ratowanie 

zabytków, wówczas zabytki zostałyby już wyremontowane.   

 

Bolesław Bezeg dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji, poinformował, że 

niedawno Wydział Strategii złożył wniosek o fundusze zewnętrzne na ratowanie zabytków  

w Kędzierzynie-Koźlu.  

 

Radny Michał Nowak poinformował, że w czasie remontów są zacierane lub zamalowywane 

napisy, daty, emblematy widniejące na budynkach, mające znaczną wartość historyczną.  
Na kamienicy przy ul. Poniatowskiego 2, była kula armatnia, która zniknęła.  

 

Powiatowy Konserwator Zabytków pan Grzegorz Naumowicz, poinformował, że szukali 

wspomnianej kuli, lecz jej nie odnaleziono. Poinformował, które zabytki wymagają  
najpilniejszego ratowania to po kolei: podzamcze i zamek, kolejno obiekt oraz dach na  

ul. Skarbowej wymaga najpilniejszego remontu, oraz grupa obiektów dawnej Twierdzy 

Koźle, min. Fort im. Fryderyka Wilhelma, zwany także Wieżą Montalemberta.  

 

Przewodniczący Komisji Katarzyna Dysarz poprosiła, aby Wydział GNP znalazł środki na 

remont dachu na budynku przy ul. Skarbowej, który wymaga natychmiastowego remontu.  

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz podziękowała, za obecność oraz wypowiedzi 

panu Grzegorzowi Naumowiczowi Powiatowemu Konserwatorowi Zabytków.  

 

Ad 9. 

Realizacja gminnego programu opieki nad zabytkami i propozycje wniesione przez członków 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej do tego programu.  

 

Do wykorzystania: 

1) Sprawozdanie z Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle  na 

lata 2013-2016, za okres 2 lat (2015-2016); 

2) projekt ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2017-2020",  

który jest aktualnie opiniowany przez Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków;  

(sprawozdanie z Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle  na 

lata 2013-2016, za okres 2 lat oraz projekt ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na 

lata 2017-2020", który jest aktualnie opiniowany przez Opolskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków stanowi załącznik do nin. protokołu)  
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Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że projekt ,,Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami na lata 2017-2020", jest aktualnie opiniowany przez Opolskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Po uzyskaniu opinii Kuratora Zabytków komisja 

będzie opiniowała projekt uchwały w tym temacie.   

 

Kierownik Małgorzata Jarosz-Wotarowicz poinformowała, że podjęto działania na ratowanie 

zabytków w mieście, lecz ciągle jest za mało środków finansowych.  

 

W dyskusji w tym temacie wzięli udział radny Andrzej Kopacki, radny Michał Nowak, 

dyrektor Bolesław Bezeg, kierownik Małgorzata Jarosz-Wotjarowicz, przewodnicząca 

komisji Katarzyna Dysarz.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta  Kędzierzyn-Koźle poprosiła o: 

1) wytypowanie kilku obiektów znajdujących się w mieniu gminy, które wymagają 

natychmiastowego remontu i przekazanie informacji Radzie Miasta; 

2) wpisanie do rejestru zabytków, terenu i otoczenia, wokół Wieży Montalemberta  

(w celu zablokowania podziału geodezyjnego); 

3) przeglądu i aktualizacji rejestru zabytków oraz gminnej ewidencji w szczególności 

wpisów z lat 50 i 60 oraz Twierdzy Koźle (czy posiadają formę graficzną); 

4) zlecenie i wydanie monografii Twierdzy Koźle, w związku z rozpoczęciem prac 

Muzeum Ziemi Kozielskiej, prosi o przekazanie środków z budżetu miasta na ten cel.  

 

Powiatowy Konserwator Zabytków pan Grzegorz Naumowicz, poinformował, że popiera 

wnioski komisji, również słyszał o chęci sprzedaży terenu i otoczenia, wokół Fort im. 

Fryderyka Wilhelma, zwany także Wieżą Montalemberta. Popiera wpisanie tego zabytku do 

rejestru zabytków, aby zablokować podział geodezyjny.  

 

Kierownik Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz poinformowała, że właściciel złożył wniosek  

o podział ww. działki. W przeszłości Konserwator Zabytków wydał opinię negatywną w 

sprawie podziału, wydział liczy, że również obecnie podtrzyma swoją decyzję. Również 
Skarb Państwa jest stroną postępowania administracyjnego, jako właściciel gruntu. Liczą, że 

podział geodezyjny zostanie zablokowany.   

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że kilka lat temu obiekt mógł być 
w posiadaniu naszej Gminy, lecz ostatecznie trafił do właściciela prywatnego. Obiekt jest 

unikatowy, obecny właściciel nie dba o budynek a nawet chce go odsprzedać. Należy 

zablokować ten podział. Również unikatowy przepływ tzw. Syfon, nie jest oznakowany, 

niewiele osób o nim. Nawet mieszkańcy nie wiedzą o zabytkach miasta. Są za mało opisane 

oraz nie są oznaczone tabliczkami informacyjnymi.  

 

Bolesław Bezeg - dyrektor Muzeum Ziemi Kozielskiej poinformował, że fundacja 

zaproponowała, aby muzeum odkupiło wieżę.  
 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że może należy właścicielowi 

zaproponować  inną działkę miejską w zamian za zwrot wieży i zrobić zamianę.  
 

Ad 10. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu za 2016 rok. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu)  

 

 

 



 7

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że sprawozdanie zostało 

przygotowane obszernie i rzetelnie. Po dokładnej analizie danych, zapytała czy frekwencja  

w kinie Twierdza się zwiększyła.  

 

Piotr Gabrysz - dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu, poinformował, 

że zwiększyła się frekwencja osób w Kinie Twierdza, do kina przychodzą szkoły (powiatowe 

i miejskie) również przedpołudniami.  

 

Michał Nowak poinformował, że imprezy organizowane przez MOK są ciekawe i trafione, 

uważa, że to dobry kierunek działań. Poprosił, aby częściej zapraszać i promować lokalnych 

twórców, wzorem spotkań w bibliotece miejskiej. Prosi, aby organizować więcej imprez dla 

młodzieży.  

 

Agnieszka Iłowska poinformowała, że cieszy ją fakt, iż na Dni Miasta został zaproszony 

wykonawca Gooral, lecz proponuje, aby koncert odbył się w sobotę a nie w piątek.  

 

Sylwia Artuna uważa, że Dni Miasta co roku Dni Miasta są lepsze oraz są ciekawsi 

wykonawcy.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej przyjęła do wiadomości sprawozdanie  

z działalności za 2016 rok przygotowane przez Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-

Koźlu.  

 

Ad 11. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Radny Michał Nowak złożył wniosek pisemny: 

,,w przypadku zaakceptowania inicjatywy w sprawie nadania nazwy muszki im. Teresy 

Haremzy - wnoszę o rozważenie umieszczenia obok tablicy z nazwą, również tablicy z 

wizerunkiem i skróconą (2- 3 zdania) biografią artystki.  

 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle jednogłośnie 

pozytywnie (5 głosów ,,za”) udziela poparcia wnioskowi. 

 

Ad 12. 

Zakończenie obrad.  

 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz podziękowała wszystkim za uczestnictwo  

w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej po czym o godz. 17.50 

zamknęła posiedzenie komisji. 

 
 Protokołowała Anna Dworaczek 

 

 

 

         Przewodnicząca Komisji  

            

              Katarzyna Dysarz 

 
 

 


